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Írásbeli választ igénylő kérdé s

Kövér László,
az Országgyű lés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgy űlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kíváno k
benyújtani

Dr. Pintér Sándor belügyminiszterhe z

„Kinek épült a szlovák-magyar gázvezeték?” címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A hírek szerint továbbra sem indult meg a kereskedelmi üzem azon a szlovák-magya r
határkeresztező földgáz-vezetéken, amelyet Orbán Viktor miniszterelnök 2014 tavaszán
felavatott . Ez a vezeték a tartós gázbeszerzési szerződésben az orosz földgázra meghatározott
árnál olcsóbb földgáz beszerzését tenné lehet ővé, így közvetlenül és közvetve csökkentve a
háztartások és a vállalkozások költségeit .

A vezeték forgalmának értékestésére tendert írt ki a Magyar Gáz Tranzit Zrt, amely az MVM
csoport és az MFB Invest tulajdonában áll, tehát állami vállalat . Ezt a tendert azonban
különösebb indokolás nélkül visszavonták tavaly decemberben . Az olcsóbb gáz tehát Ausztri a
irányából a MET-csoport közbeiktatása és a kapacitások mesterséges visszafogása miatt ,
Szlovákia felő l pedig az érthetetlen késlekedés miatt nem jut el a fogyasztókhoz .

Önök tehát úgy tárgyalnak Vlagyimir Putyinnal a következ ő évek hosszú távú gázszállítás i
szerződésérő l, hogy közben a piaci verseny korlátozása, valamint gyanús összefonódások
miatt magasabb a gáz fogyasztói ára az elérhető optimálisnál .
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A következő kérdéseket teszem fel :

• Milyen technikai akadály hátráltatja a szlovák-magyar gázvezeték beüzemelését ?
• Miben változtat a Magyar Gáz Tranzit Zrt a megismételt tender-eljáráson, hogy a

vezeték kereskedelemi üzeme miel őbb megindulhasson?
• Milyen lépéseket tesz az MGT Zrt, illetve szabályozóként a Kormány vagy az MVM -

csoport, hogy a vezetékhez való hozzáférésért valódi piaci verseny alakuljon ki, a
legjobb árat garantálva a magyar költségvetésnek?

• Milyen lépéseket tesz az MGT Zrt, illetve szabályozóként a Kormány vagy az MVM -
csoport, hogy a vezetékhez való hozzáférést elnyerő vállalatok ne korlátozhassák az
olcsóbb gáz behozatalát, így a fogyasztóknál jelentkezzen a megtakarítás, és n e
ismétlődjön meg az osztrák-magyar HAG vezeték esetében a MET-csoporttal
eljátszott gyanús üzletelés?

• Mi a valóságalapja azon sajtóértesüléseknek, hogy a német RWE energiacég ígéretet
kapott a vezetéken átfolyó földgáz-kapacitás hasznosítására ?

Budapest, 2015 . február 17 .

Tisztelettel :

Dr. Szél Bernadett
LMP
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